
 

 

 

REFERAT BESTYRELSESMØDE DEN 19. JUNI 2024 

DELTAGERE I MØDET 

Bestyrelse 

• Ulla Larsen (UL), Finn Lørup (FL), Claus Bjerregaard (CB), Ingrid Strandby (IS),  

Kim Rasmussen (KSR), Karin Hübner (KH) 

 

Suppleant 

• Tove Ecklon 

 

Personale 

• Mikkel Fredslund (MF), Rolf Pedersen (RP), Lone Storm Sørensen (LSS)  

 

Referent 

• Lone Storm Sørensen (LSS) 

 

Afbud 

• Frederik R. Hansen (FRH)  

DAGSORDEN  

1. Godkendelse af dagsorden og underskrift af referat fra sidste møde 

 

2. Banen 

a. Banen v. MF 

b. Baneudvalg v. FL 

 

3. Robotter på drivingrangen 

 

4. Bolde fra drivingrange til nabo 

Forslag, løsninger, iværksættelse, konsekvenser, sanktioner 

 

5. Økonomi v. UL 

a. Månedsregnskab for maj – herunder saldobalance og likviditetsoversigt 

b. Medlemstal pr. 31. maj 

 



Side 2 

6. Håndbog for bestyrelse og udvalg (link til håndbogen) 

Gennemgang og godkendelse 

 

7. Projekter v. FL 

 

8. Frivillige til greenfeegæster 

 

9. Orientering fra formanden  

 

10. Orientering fra udvalg 

 

11. Orientering fra sekretariatet  

 

12. Evt.  

 

1. GODKENDELSE AF DAGSORDEN OG UNDESKRIFT AF REFERAT FRA SIDSTE MØDE 

Nyt punkt 8 tilføjet dagsordenen: Frivillige til greenfeegæster 

 

Dagsordenen godkendt og referat fra den 21. maj underskrevet.  

2. BANEN 

Banen v. MF 

• Overordnet er det en fornøjelse at komme rundt på banen. Men vi kan stadig blive bedre:  

o Greens er ok, de må dog gerne blive hurtigere 

o Semirough omkring greens lappes, der er stadig lidt huller 

o Roughklipperen på værksted – 4700´eren kører igen. Vores maskinpark er nedslidt. 

Der bliver brugt en del ekstra ressourcer på værkstedet til at vedligeholde dem.  

 

• Den generelle drift gælder for 18-huls banen. 9-huls banen passes fortsat af Team Frivillige 

Greenkeepere (TFG), der gør et stort stykke arbejde for klubben. Men forskellen på de to 

baner ses mere og mere efterhånden, som de faglærte får godt styr på 18-huls banen.  

For at leve op til klubbens vision om et ensartet anlæg, så skal vores 18-huls og 9-huls 

bane have samme standard, derfor skal der kigges på hvordan vi får flere faglærte øjne på 

9-huls banen og samtidig kan udnytte vores frivilliges kompetencer. 

o FU påtager sig opgaven i samarbejde med Baneudvalget.   

 

• KH efterlyser flere farver på banen, f.eks. blå lupiner 

o Iflg. RP indeholder lokalplanen begrænsninger i beplantning – RP undersøger hvilke 

 

• Fra mandag den 17. juni har vi en ung mand Jacob i arbejdsprøvning. Han hjælper Graham 

med bunkers og rundt om klubhuset.  

 

Baneudvalget v. FL 

• 5 træer på hul 7 (9-huls banen) flyttes til Out Of Bounds-området til efteråret.  

 

• Der er foretaget opmåling af banerne. Det bliver geo-opmålingen, der fremover er den 

gældende. 

 

https://svendborggolfklub.dk/wp-content/uploads/2023/01/Godkendt-dec-2022-Haandbog-for-bestyrelse-og-udvalg-i-Svendborg-Golf-Klub.pdf
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• Ud fra denne beslutning kan vi få foretaget de sidste ændringer i GolfBox og hos GLFR. 

GLFR opdaterer vores elektroniske baneguides, og dernæst laver de trykfilerne til vores nye 

skilte. Så snart vi modtager filerne, kan vi bestille selve skiltene til banen.  

Vi er dog inde i en ferieperiode, men alle gør deres bedste for at få det hurtigt igennem. 

 

• Fremover kommer der ét skilt pr. hul, som placeres så man kan orientere sig, inden man går 

til teestederne 

 

• Der er stadig nogle 62-teesteder, der skal kigges på i forbindelse med ekstra længde til 

banen, men dette prioriteres ikke nu. Vi vælger at have fokus på det, der betyder mest for 

vores medlemmer og gæsters oplevelse af banen. 

 

Iflg. Players 1. får vi kritik fra vores gæster på semirough, greens og skiltning 

▪ Rough klippes ned med det sammen 

▪ Greens arbejdes der løbende med 

▪ Skiltning på banen  

 

• Vi øger fokus på kommunikation til vores medlemmer – Baneudvalget sender 

informationsmail ud til alle medlemmer senere i dag.  

3. ROBOTTER PÅ DRIVINGRANG 

Kort status fra RP og MF omkring situationen.  

Der bruges rigtig mange ressourcer på at løse udfordringerne på drivingrangen – ressourcer, som 

vi ikke har prioriteret med. 

 

• Klipperobotten  

Den kører upåklageligt! 

 

• Boldsamleren 

Der har været mange udfordringer med mudder og bolde. Vi har skulle finde ud af, hvor 

mange bolde, der var behov for på drivingrangen for at have bolde nok hele tiden.  

 

Vi har ikke haft adgang til softwaren til boldsamleren, sådan som vi har på klipperen. Dvs. 

det har været leverandøren i Sverige og Morten From-Nielsen (MFN), der har styret, hvor 

robotten skulle køre. Men nu har vi endelig selv fået adgang til software. 

 

Det er vigtigt at pointere, at vi har et rigtig godt og tæt samarbejde med udviklerne i 

Sverige. Og nu hvor vi har fået alle data og software stillet til rådighed er driften blevet 

meget bedre.  

 

• Boldautomaten 

Vi kæmper med fejl og stop på automaten. Vi oplever at hele flowet går i hegnet og sidst 

brugte vi 6 timer på at rydde op.  

 

Vi har tidligere påpeget, at automatikken skal hænge sammen fra boldsamler via boldgrav 

og boldvasker til automat. Hvis automaten er fyldt, skal boldsamleren ikke blive ved med at 

læsse bolde i boldgraven, og elevatoren ikke sende bolde videre i boldvaskeren, som 

propper fuldstændig til og bliver ødelagt, fordi den ikke kan komme af med boldene til 

automaten.  

 

FU har sendt en skrivelse til MFN, hvor han har 14 dage til at udbedre fejlene. Leverandøren 

i Sverige er orienteret om udfordringerne.  
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4. NABOERNE 

Den 10. juni havde UL, FL og LSS et møde med vores naboer i det gule hus, Dennis og Connie. 

 

De var, til stor forståelse, dybt frustreret over alle de skader de oplever; skader på tagplader, 

rygninger, biler, så mange, at deres forsikringsselskab ikke længere vil dække skaderne. Connie 

kan f.eks. ikke få kaskoforsikring på hendes køreskolebil pga. af disse skader. En ting er materielle 

skader, men deres største frygt er, at de, deres gæster eller et af deres børnebørn bliver ramt, når 

de opholder sig i haven. 

 

Vi orienterede dem om, at der var sendt en mail ud til alle medlemmer vedr. udfordringerne og vi 

havde fået over 40 tilbagemeldinger med løsningsforslag som f.eks.  

• Regler i forbindelse med østenvind 

• Hegn 

• Købe huset  

• Overvågningskameraer  

• Tydelige regler for brug af rangen.  

 

Vi aftalte, at efter bestyrelsesmødet, ville UL orienterer dem om bestyrelsens beslutninger i forhold 

til tiltag for at minimere bolde på deres grund.  

 

Bestyrelsen besluttede: 

• Etablering af Læhegn / trælund – beplantning i forskellige højder, som er godkendt for 

længe siden af bestyrelsen  

• Få sat gang i betaling på automaten 

• Sætte skilte op med regler for brug af drivingrangen  

o Ved østenvind  

o Personligt ansvar - spiller har et personligt ansvar!! Spillerne står der på eget ansvar, 

dvs. det er deres forsikring, der skal dække, hvis der sker skader. Derudover skal 

man bruge sin sunde fornuft …. 

▪ CB sender tekst til skilt  

• Fortsætte det lave hegn ved vejen helt ned til pumpestationen 

• Løbende optimering af drivingrange 

o Opsætning af flag i stedet for tønder, flere targets, flytte 5-6 måtter fra venstre til 

højre ved træerne, så man nærmest står med ryggen til naboen. 

• Åbningstider på rangen – ingen udslag efter mørkets frembrud 

• Arbejdslampe pilles ned, så der ikke kan tændes lys på rangen 

• Opsætning af vindpose med regler 

5. ØKONOMI V. UL 

• Gennemgang af regnskabet for maj måned.  

Regnskabet ser fornuftigt ud 

o På indtægtssiden er vi godt med på kontingenter og sponsorater 

o På udgiftssiden fylder Markedsføring meget. Der har ikke været budgetteret med de 

store markedsføringsudgifter, men pga. sponsorater om markedsføring er den steget 

mere end forventet 
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• Medlemstallet ser fortsat godt. Vi har fået 124 nye medlemmer siden 1. januar og vi er pt. 

1.182 medlemmer, dog ligger der 49 opsigelse pr. 30. juni., men stadig i fremgang siden 1. 

januar. 

6. HÅNDBOG FOR BESTYRELSE OG UDVALG 

• Håndbogen godkendt på dagens møde. Alle udvalg skal arbejder med håndbogen.  

• Hvis man under sit udvalgsarbejde finder ting, der bør ændres, meddeles dette til LSS, som 

samler sammen til godkendelse i bestyrelsen senere på året.  

7. PROJEKTER 

• Ny opdateret liste udleveret af FL 

 

• Vedr. robotter på hele anlægget, så er vi i dialog med Fynske Bank og fået en positiv 

tilkendegivelse. Fynske bank laver beregning af investeringerne.  

I forhold til udviklingen og erfaringen med robotter bør vi vurdere antallet igen.  

8. FRIVILLIGE / GREENFEEGÆSTER 

• TE har foreslået at få samlet en del frivillige til at bemande receptionen i weekender og 

helligdage. De frivillige skal tage imod greenfeegæster og hjælpe dem med at tjekke ind.   

 

• Shoppen og restauranten er ikke gearet / uddannet i GolfBox til at hjælpe gæsterne 

 

• TE laver et oplæg til en invitation til vores medlemmer 

o Hvad havde vi tænkt med opgaven? 

o Hvilke krav stiller det til den/de frivillige – GolfBox, FlexBox m.m.? 

 

TE aftaler dato og indhold i undervisningen med Tanja, derudover kigger sekretariatet på 

hvilke muligheder ligger der i GolfBox / FlexBox for at gøre det nemmere for vores gæster 

at tjekke ind og betale. 

 

9. ORIENTERING FRA FORMANDEN 

• Banen er lukket i weekenden den 29. og 30. marts 2025 pga. sporarbejde ved 

baneoverskæringen. Der er ingen adgang til klubben de to dage. 

 

• Den 25. juni afholder UL 3 måneders samtale med MF i forhold til fortsættelse af 

samarbejdet. 

 

• Desværre ingen repræsentanter fra bestyrelsen til Midsommerturneringen den 23. juni – 

alle har forpligtet sig til anden side.  

 

• FU, MF og LSS havde møde med Scan Energi med Lars Krag, den 18. juni, hvor der blev 

drøftet energibesparelser. De mest oplagte her og nu er Solceller og udskiftning af vores to 

gamle oliefyr. 

LSS sender oplysninger på olieforbrug til Lars, der laver et oplæg til klubben.   
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• LSS deltog i 50 års jubilæumsreception hos Vestfyns Golfklub den 18. juni. UL var desværre 

forhindret.   

10. ORIENTERING FRA UDVALG 

• IS – Buggy til Rehab 

Iflg. vores brochurer og hjemmeside, så skal der stå en buggy til rådighed for Rehab-

deltagerne hver fredag. Enkelte bruger kan bruge scooteren, men andre har behov for en 

chauffør.  

Der skal samtidig blokeres 4 tider fra kl. 10.00 til 10.30, hver fredag til spil på 9-huls 

banen.  

Efter mødet er der indgået en aftale med Rehab om, at Baneservicebilen står til rådighed, 

hver fredag til de deltagere, der har behov for det og blokeringen på 9-huls banen er blevet 

flyttet igen.  

 

LSS - Vigtigt at alle udvalg, KIK m.m. kontakter sekretariatet, inden sæsonstart, så 

forventninger til sæsonen bliver afstemt og alle bookinger bliver lagt i systemerne.  

 

• KH – Ønske om et hjertestarterkursus 

Flere har ytret ønske om at komme på et hjertestarterkursus.  

LSS har haft kontakt til hjerteforeningen, som skal have kr. 1.995 for 30 min. introduktion 

af 15 deltagere, mens DIF tilbyder et gratis kursus.  

• KH kontakter DIF og finder en dato 

13. ORIENTERING FRA SEKRETARIATET  

• LSS og MF ønsker at deltage i en bæredygtighedsuddannelse. Kurset foregår i Mollerup 

Golfklub den 3. og 24. oktober fra kl. 14-20, men det kræver deltagelse af 1-2 

bestyrelsesmedlemmer. Er der nogen, der er interesseret?  

 

• Mikael Danielsen og LSS deltog i et info- og netværksmøde med Destination Fyn i Odense 

Eventyr Golf den 24. maj med henblik på at lave en fælles markedsføringsindsats i 

forbindelse med de store golfevents på Fyn de kommende år. Det bliver et samarbejde 

mellem de fynske golfklubber og de fynske hoteller. Vi afventer udspil fra Destination Fyn. 

 

• Der er kommet et ønske om et greenfeesamarbejde med Korsør Golfklub.  

Den tages med i drøftelserne i efteråret, hvor alle disse aftaler skal ”genforhandles”  

14. EVT. 

• Bestyrelsesseminar vedr. visioner / fremtiden afholdes den 10. oktober fra kl. 9.00 – 13.00 

Det skal afklares, hvem der, ud over bestyrelsen, skal inviteres som deltagere 

o KSR undersøger muligheden for at afholde seminaret i Sejlklubben – og bede Jane 

levere smørrebrød  

 

• KSR har nogle ønsker til hjemmesiden, som han går i dialog med Jacob Hansen og Mikael 

Danielsen om.  

 

• Billeder af bestyrelsen, mødedatoer og organisationsdiagram skal offentliggøres på 

opslagstavlen ved sekretariatet  
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KOMMENDE MØDER 

Bestyrelsesmøder 2024: 

• Ingen møder i juli 

• 15. august  

• 24. september 

• 31. oktober 

• 19. november 

• 13. december med efterfølgende julefrokost sammen med personale og samarbejdspartnere 

 

Bestyrelsesmøder 2025: 

• 21. januar  

• 26. februar 

 

Bestyrelsesseminar: 

• 10. oktober kl. 9.00 – 13.00 – afventer sted 

 

Generalforsamling:  

• Torsdag den 20. marts 2025 kl. 19.00 Guldsalen i Borgerforeningen  


